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BRMG.0012.33.2023 

 

PROTOKÓŁ NR 50 - 4/2023 

z posiedzenia 

Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się 15 maja 2023 r. 

przy wykorzystaniu środków bezpośredniego porozumiewania się na odległość.  

 

Komisja rozpoczęła posiedzenie o 16:00, zakończyła o godzinie 18:30 

 

Obecność: 

W posiedzeniu uczestniczyło 6 członków Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji wg 

listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Skiba otworzył posiedzenie, powitał zebranych  

i stwierdził quorum. Poinformował, że projekt porządku został wysłany do radnych 

drogą elektroniczną – Porządek Obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Zaproponował zmianę porządku tj. pkt 7 przenieść na pkt 3 a pkt 3 zdjąć  

z porządku obrad.  

 

1. Rozpatrzenie skargi XY  

2. Rozpatrzenie wniosku Fundacji Pomorskiej Inicjatywy Historycznej   

3. Rozpatrzenie pism dot. działalności dyrektora Zespołu Szkół Specjalnych  

nr 2 w Gdańsku  

4. Rozpatrzenie petycji Stowarzyszenia Obywatelskie Trójmiasto.  

5. Rozpatrzenie skargi XY  

6. Rozpatrzenie skargi XY  

7. Rozpatrzenie petycji XY  

8. Rozpatrzenie skargi Rada OPZZ na Komendanta Straży Miejskiej w Gdańsku  

9. Rozpatrzenie skargi XY   

10. Wolne wnioski, sprawy bieżące, korespondencja. 

 

Porządek posiedzenia poddano pod głosowanie. 
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USTALENIA KOMISJI: 

Komisja –  6 głosami „za” - przyjęła proponowany porządek. 

  

 PUNKT 1 

 

Rozpatrzenie skargi XY  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że radni otrzymali dokumenty drogą elektroniczną i się z nimi 

zapoznali. Poprosił Mecenasa o kilka słów pod kątem formalnoprawnym. 

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował skargę zgodnie z jej treścią.  

 

Anna Grenda – Jastrzembska - Zastępca Dyrektora ds. finansowych - Główny 

Księgowy Gdańskie Nieruchomości 

Wyjaśniła, że wniosek z dnia 19 grudnia 2022 roku XY dotyczył udzielenia obniżki 

dochodowej, nie zaś jak wskazuje w swojej skardze dodatku mieszkaniowego. 

Obniżka dochodowa jest przyznawana przez Gdańskie Nieruchomości na 

podstawie informacji uzyskanej z Gdańskiego Centrum Świadczeń po zbadaniu 

sytuacji finansowej. Zaraz po złożeniu wniosku przez XY oraz kiedy otrzymali 

informację z GCŚ, pracownik stwierdził, że na kartotece czynszowej XY widnieje 

cały czas jeszcze udzielona obniżka do końca stycznia 2023 roku. W związku z czym 

zostało skierowane do XY pismo z informacją, że wniosek na razie musi zostać bez 

rozpatrzenia gdyż cały czas jeszcze ma obowiązującą obniżkę. Wymóg jest taki, 

żeby złożyć wniosek w ostatnim miesiąc obowiązywania obniżki. Kolejny wniosek 

o przyznanie obniżki dochodowej został złożony przez Najemcę w marcu 2023 

roku i został rozpatrzony i przekazany do Gdańskich Nieruchomości w celu 

wydania decyzji i udzielenia obniżki czynszu. Zostało to uczynione w maju br. 

Dodała, że sytuacja dochodowa najemcy z grudnia i z marca właściwie jest taka 

sama, pozwala na przyjęcie udzielenie obniżki. Stwierdzili, że zostanie zachowana 

ciągłość tej obniżki, już począwszy od lutego. Zgodnie z przepisami powinni 

udzielić tej obniżki dopiero w marcu. XY jeszcze raz złożyła wniosek dopiero od 

kwietnia, ale uznano, że sytuacja się nie zmieniła to podjęto działania na korzyść 

XY, uwzględniając jego sytuację dochodową, zachowamy ciągłość tej obniżki  

i została ona przydzielona od lutego 2023 roku do stycznia 2024 roku. 
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Andrzej Skiba – przewodniczący komisji  

Otworzył dyskusję. Powiedział, że mamy tutaj dwa różne określenia ale zakłada, że 

chodzi o to samo. Zapytał czy dobrze rozumie, że Gdańskie Nieruchomości 

posługują się właściwym pojęciem obniżki dochodowej.  

 

Anna Grenda – Jastrzembska - Zastępca Dyrektora ds. finansowych - Główny 

Księgowy Gdańskie Nieruchomości 

Odpowiedziała, że jest tak jak przewodniczący powiedział są 2 określenia, dodatek 

mieszkaniowy to jest co innego i obniżka dochodowa też jest czym innym. Obniżki 

dochodowej udzielają Gdańskie Nieruchomości jako zarządca lokalu mieszkalnego 

a ta obniżka dochodowa zmniejsza należność czynszową a tym samym zmniejsza 

ich przychody, natomiast dodatek mieszkaniowy przydziela Gdańskie Centrum 

Świadczeń i w tej sytuacji otrzymują wyrównanie z budżetu gminy.  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji  

Dopytał czy można z tych dwóch form równolegle korzystać.  

 

Anna Grenda – Jastrzembska - Zastępca Dyrektora ds. finansowych - Główny 

Księgowy Gdańskie Nieruchomości 

Odpowiedziała, że można.  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji  

Zapytał jaka była sytuacja do stycznia 2023 roku z czego faktycznie korzystał XY. 

 

Anna Grenda – Jastrzembska - Zastępca Dyrektora ds. finansowych - Główny 

Księgowy Gdańskie Nieruchomości 

Odpowiedziała, że również z obniżki dochodowej. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji  

Zapytał czy otrzymywał wcześniej dodatek mieszkaniowy. 

 

Anna Grenda – Jastrzembska - Zastępca Dyrektora ds. finansowych - Główny 

Księgowy Gdańskie Nieruchomości 

Odpowiedziała, że nie. 
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Andrzej Skiba – przewodniczący komisji  

Zapytał jakie działania podjęli państwo XY i kiedy wystąpili z wnioskiem. 

 

Anna Grenda – Jastrzembska - Zastępca Dyrektora ds. finansowych - Główny 

Księgowy Gdańskie Nieruchomości 

Odpowiedziała, że 19 grudnia 2022 roku złożył w Gdańskich Centrum Świadczeń 

wniosek o przyznanie obniżki dochodowej. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji  

Powiedział, że rozumie, że problem polegał na tym, że XY złożył ten wniosek za 

wcześnie. 

 

Anna Grenda – Jastrzembska - Zastępca Dyrektora ds. finansowych - Główny 

Księgowy Gdańskie Nieruchomości 

Odpowiedziała, że tak. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Dopytał czy jest jakaś procedura dotycząca tego, kiedy można złożyć, czy jest to tak 

powiedziane, że jeżeli ktoś pobiera do stycznia 2023 roku to powinien w styczniu 

na przykład do stycznia 2024 złożyć kolejny, zapytał jak to wygląda. 

 

Anna Grenda – Jastrzembska - Zastępca Dyrektora ds. finansowych - Główny 

Księgowy Gdańskie Nieruchomości 

Powiedziała, że jakby formalnie nigdzie nie ma tego opisanego. Natomiast  

z informacji, które Gdańskie Centrum Świadczeń przekazuje i również podają na 

swojej stronie internetowej, Gdańskie Centrum Świadczeń konkretnie wskazuje, że 

jest to miesiąc, w którym wygasa ta poprzednia obniżka. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Zapytał czy w sytuacji, kiedy złoży się wniosek za wcześnie pozostaje on bez 

rozpoznania i wtedy jest konieczność zgłoszenia tego wniosku jeszcze raz a jeśli się 

tego nie zrobi to się nie otrzymuje. 

 

Anna Grenda – Jastrzembska - Zastępca Dyrektora ds. finansowych - Główny 

Księgowy Gdańskie Nieruchomości 

Odpowiedziała, że tak.  
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Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Powiedział, że dopytuje aby zrozumieć mechanizm i myślę że rozumiem. Zapytał 

jak było z tym przedłużeniem tej obniżki dochodowej czy było to  wniosek 

zainteresowanych, czy Gdańskie Nieruchomości się do tego przyczyniły. 

 

Anna Grenda – Jastrzembska - Zastępca Dyrektora ds. finansowych - Główny 

Księgowy Gdańskie Nieruchomości 

Wyjaśniła, że najemca otrzymał informację od Gdańskich Nieruchomości, że 

zostaje ta obniżka bez rozpatrzenia z uwagi na to, że za wcześnie złożono wniosek 

i sam wystąpił do Gdańskiego Centrum Świadczeń jeszcze raz z wnioskiem ale 

dopiero w marcu o zbadanie jeszcze raz sytuacji i o przyznanie obniżki. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Uważa, że to dobry gest żeby od tego lutego umożliwić tą kontynuację, ale zapytał 

też czy procedury na to pozwalały. 

 

Anna Grenda – Jastrzembska - Zastępca Dyrektora ds. finansowych - Główny 

Księgowy Gdańskie Nieruchomości 

Powiedziała, że ta procedura nie mówi w jaki sposób mają te obniżki być 

przydzielane. Celem jest zbadanie aktualnej sytuacji wnioskującego i przydzielenie 

tej obniżki. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Zapytał jaki jest cel w skardze w ostatnim zdaniu, że XY prosi o pilną interwencję  

i zwrot nadpłaconej kwoty skoro jak rozumie zostało to już zrekompensowane. 

 

Anna Grenda – Jastrzembska - Zastępca Dyrektora ds. finansowych - Główny 

Księgowy Gdańskie Nieruchomości 

Odpowiedziała, że tak zostało natomiast z tym, że zostało to uczynione dopiero 

teraz koniec kwietnia początek maja. Informacja z GCŚ o rozpatrzeniu w sytuacji 

do nich dotarła i została korekta zapisów na koncie wykonana. XY została 

poinformowana o tym fakcie. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Powiedział, że ma taką propozycję żeby skontaktować się z XY lub z XY celem 

wycofania tej skargi skoro udało się problem rozwiązać i osoba jest wedle opinii 

zadowolona. Zapytał Mecenasa o opinię. 

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Odpowiedział, że zdjąć z porządku nie, ponieważ sprawa była omawiana ale 

można przełożyć na następne posiedzenie i upoważnić pana przewodniczącego, 

do kontaktu z Pełnomocnikiem strony skarżącej, aby wyjaśnić sytuację. Jeżeli 
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strona uzna argumentację pana przewodniczącego opartą o wyjaśnienia 

udzielone przez przedstawiciela Gdańskich Nieruchomości zawsze ma prawo do 

cofnięcia skargi. Dodał, że należałoby się zastanowić czy po wysłuchaniu wyjaśnień 

mieć stan faktyczny na tyle wyjaśniony by to z kolei przekazać stronie skarżącej. 

Dodał, że problem może polegał na tym, że XY miał problem ze zrozumieniem jak 

również czy Gdańskie Nieruchomości w sposób prosty potrafiły wyjaśnić 

skarżącym, na czym polega cały problem. Powiedział, że nie wie czy jest to jego 

rolą ale może powinien to być jakiś apel, że w takich przypadkach ktoś potrafił 

wyjaśniać klientom maksymalnie prosto jak się da. 

 

Jan Perucki – członek komisji  

Powiedział, że Mecenas powiedział to co on chciał powiedzieć i przytoczył inny 

przykład skargi, gdzie wnioskodawca sam ją wycofał. Dodał, że sporo skarg jest na 

Gdańskie Nieruchomości i może jest to wszystko skomplikowane  więc może 

pomocne byłoby  np. w sposób graficzny czytelniej informować zainteresowanych. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji  

Przewodniczący zaproponował przeniesie rozpatrzenia skargi na kolejne 

posiedzenie oraz upoważnienie Przewodniczącego do kontaktu ze stroną 

skarżącą. 

 

Więcej głosów nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

6 głosami „za” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Gdańska 

przenosi rozpatrzenie skargi XY reprezentowanego przez XY na podstawie 

pełnomocnictwa na następne posiedzenie Komisji Spraw Skarg, wniosków i Petycji 

Komisja Spraw Skarg, wniosków i petycji upoważnia przewodniczącego Komisji do 

kontaktu z osobą skarżącą lub jej pełnomocnikiem w rzeczonej sprawie. 

 

 

PUNKT 2 

 

Rozpatrzenie wniosku Fundacji Pomorskiej Inicjatywy Historycznej   
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Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że radni otrzymali dokumenty drogą elektroniczną i się z nimi 

zapoznali. Poprosił Mecenasa o kilka słów odnośnie charakteru pisma, które 

wpłynęło do Komisji. 

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował wniosek zgodnie z jego treścią. Przedmiot wniosku leży w zakresie 

kompetencji i działania Rady Miasta Gdańska, ponieważ wniosek sprowadza się do 

zmiany uchwały. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Zapytał o głosy Radnych i dodał, że identyfikuje się z tym wnioskiem i jest za 

uwzględnieniem. 

 

Andrzej Bodakowski – radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

W przypadku Rady Miasta Gdańska działania muszą się skonkretyzować poprzez 

sformułowanie treści uchwały zmieniającej uchwałę wcześniej przywołaną.  

 

Kamila Błaszczyk – wiceprzewodnicząca komisji 

Powiedziała, że podziela argumentację w odpowiedzi, którą otrzymała komisja. 

Zakłada, że jeżeliby te osoby były też w jakimś podeszłym wieku, ze schorzeniami 

czy  trudnościami, to mają uprawnienia z tytułu os. Z niepełnosprawnościami do 

parkowania na niebieskich kopertach bezpłatnie. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Po przeprowadzonej dyskusji przewodniczący zaproponował rozstrzygnięcie  

w którym nie uwzględnia się wniosku Fundacji Pomorskiej Inicjatywy Historycznej 

z dnia 4 kwietnia 2023 roku w sprawie podjęcie działań zmierzających do zmiany 

Uchwały nr XX/524/20 Rady Miasta Gdańska z dnia 27 lutego 2020 r. w sprawie 

ustalenia strefy płatnego parkowania i śródmiejskiej strefy płatnego parkowania 

na drogach publicznych na terenie Miasta Gdańska oraz ustalenia stawek  

i sposobu poboru opłat za postój pojazdów samochodowych w tych strefach 

albowiem uwzględnienie wniosku nie wpisywałoby się w cele określone w ww. 

uchwale.   

 

Więcej głosów nie było. 

 

Przystąpiono do głosowania. 
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USTALENIA KOMISJI: 

4 głosami „za” i 2 głosami „przeciw” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji nie 

uwzględniła wniosku Fundacji Pomorskiej Inicjatywy Historycznej z dnia 4 kwietnia 

2023 roku w sprawie podjęcie działań zmierzających do zmiany Uchwały nr 

XX/524/20 Rady Miasta Gdańska z dnia 27 lutego 2020 r. w sprawie ustalenia strefy 

płatnego parkowania i śródmiejskiej strefy płatnego parkowania na drogach 

publicznych na terenie Miasta Gdańska oraz ustalenia stawek i sposobu poboru 

opłat za postój pojazdów samochodowych w tych strefach albowiem 

uwzględnienie wniosku nie wpisywałoby się w cele określone w ww. uchwale.   

 

 PUNKT 3 

 

Rozpatrzenie pism dot. działalności dyrektora Zespołu Szkół Specjalnych nr 2  

w Gdańsku  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Oddał głos Mecenasowi i poprosił o kilka słów wstępu. 

 

Andrzej Bodakowski – radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Omówił pisma, które wpłynęły. Wyjaśnił, że trudno wskazać, jaki charakter ma 

pismo Związku Nauczycielstwa Polskiego Zarząd oddziału w Gdańsku, kierowane 

do przewodniczącego Komisji. W piśmie tym mówi się „składam” korespondencję. 

Złożenie korespondencji nie jest wnioskiem o rozpoznanie skargi na działania 

dyrektora XY. Na wstępnie trzeba byłoby uzyskać informacje jaki charakter ma to 

pismo i ewentualnie poprosić o doprecyzowanie, czy jest to skarga składana  

w imieniu osób 3 za ich zgodą, czy też jest to skarga składana w interesie 

publicznym. należałoby również wnosić o do doprecyzowanie tego pisma, czy też 

złożenie odrębnego pisma, w którym wskazane byłyby konkretne zarzuty. 

Konkretne zarzuty skierowane do pana Dyrektora Zespołu Szkół Specjalnych 

numer 2 w Gdańsku. Należałoby również wnosić o doprecyzowanie tego pisma, 

czy też złożenie odrębnego pisma, w którym wskazane byłyby konkretne zarzuty 

skierowane do pana Dyrektora Zespołu Specjalnych nr 2 w Gdańsku. Tak aby te 

zarzuty mieściły się w treści artykułu 227 kodeksu postępowania 

administracyjnego, czyli przedmiotowego zakresu skargi.  

 

 



9 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Przytoczył jak brzmi art. 227 Kodeks postępowania administracyjnego. Otworzył 

dyskusję.  

 

Alina Molska – Prezes Oddziału ZNP w Gdańsku 

Wyjaśniła, że pismo zostało złożone 9 lutego 2023r. do którego dołączone zostały 

opisy zdarzeń, które miały miejsce w tej placówce jednoczesnym wskazaniem  

o podjęcie interwencji. Dodała, że interwencja nastąpiła szybko i 20 lutego 

pracownicy , którzy złożyli tam skargę, zostali wysłuchani w obecności dyrektora 

Wydziału Rozwoju Społecznego, obecności Pani Prezes oraz Zarządu ogniska. 

Powiedziała, że w czasie tego spotkania zapewniono ją, że pismo zostało 

zarejestrowane i będzie traktowane jako skarga. Dodała, że w związku z tym, że 

tak długo trwała procedura wnoszenia do Komisji dokumentacji od Pani Prezydent 

Aleksandry Dulkiewicz postanowiła napisać pismo 11 kwietnia, które 

zaadresowała do pana przewodniczącego, ale jej zdaniem nie ma znaczenia, czy 

pismo jest adresowane do przewodniczącego Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

czy do Rady Miasta jako organu. Powiedziała, że pan przewodniczący Komisji Pan 

Andrzej Skiba napisał Interpelację a w odpowiedzi są rzeczy, które są niezgodne  

z prawdą, ponieważ nigdy w Zespole Szkół specjalnych nr 2 w Gdańsku nie było 

żadnych mediacji. Dodała, że pierwsze nieprawidłowości zgłaszane były po 

pierwszym roku sprawowania kadencji pana dyrektora jeżeli chodzi o sprawy 

pracownicze. Nie rozumie dlaczego pisma te nie są traktowane jako skarga. 

Dodała, że występuje w interesie publicznym, ponieważ rzeczy, które miały miejsce 

w Zespole Szkół specjalnych nr 2 to jest interes publiczny, bo nie może być tak, że 

szkoła będzie miejscem gdzie kierownik jednostki oświatowej, realizuje swoją 

funkcje nadużywając uprawnień.  

 

Marcin Szyling – adwokat repr. ZNP Odział w Gdańsku 

Powiedział, że w jego ocenie, jeżeli chodzi o sam charakter formalny tych 

dokumentów, które zostały złożone, mają one charakter skargi.  Zwrócił też uwagę, 

że w ocenie Zarządu Oddziału w Gdańsku w piśmie z dnia 11 kwietnia 2023 roku 

wskazano na przepisy, które w ocenie zarządu oddziału miałyby zostać naruszone 

przez pana dyrektora. Dodał, że skarga jest składana w interesie publicznym i żeby 

tak to kwalifikować. Ponadto dodał, że jest składana również za zgodą osób, 

których ta skarga bezpośrednio dotyczy. Wyjaśnił, że w ocenie Zarządu Oddziału 

ZNP w Gdańsku Gdańsk mamy do czynienia z zaniedbaniem lub nienależytym 
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wykonywaniem zadań w tym przypadku przez dyrektora oraz naruszeniem 

praworządności. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Powiedział, że należy ustalić w jaki sposób zakwalifikować pismo, które trafiło do 

komisji. Dopytał czy po wypowiedzi Pani Prezes i Adwokata można w jasny sposób 

określić aspekty formalne. 

 

Andrzej Bodakowski – radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Odpowiedział, że jego zdaniem nie dlatego, że w dalszym ciągu jest rozbieżność 

pomiędzy wypowiedziami. Ponieważ Pani Prezes twierdzi, że jest to skarga złożona 

w interesie publicznym. Natomiast Pan Mecenas twierdzi, że jest to skarga złożona 

w imieniu pracowników za ich zgodą. Więc tutaj istnieje zasadnicza rozbieżność. 

Jeżeli jest to skarga złożona w imieniu i w imieniu pracowników za ich zgodą, to 

zgoda taka powinna być powinna być przedstawiona w dokumentach, które są 

tutaj zgody takiej zgody takiej ja nie znalazłem. Nie wiem może ona może ona 

istnieje tak, że ta kwestia jest w dalszym ciągu w dalszym ciągu nie jest nie jest 

wyjaśniona. Ponadto na podstawie jakich przepisów uznane zostało, że skarga 

złożona do przewodniczącego Komisji jest skargą skierowaną do Rady Miasta 

Gdańska. Dodał, że stwierdzenie, że Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska złożyła 

skargę jest niezgodne ze stanem faktycznym ponieważ przekazane zostały 

dokumenty wraz z pismem przewodnim (zacytował treść pisma). Wyjaśnił, że nie 

wie dlaczego te dokumenty zostały przesłane. Powiedział, ze  nie występowano o 

żadne dokumenty jako Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Marcin Szyling – adwokat repr. ZNP Odział w Gdańsku 

Wyjaśnił, że bardzo dokładnie powiedział, że skarga jest składana w interesie 

publicznym i nie ma rozbieżności pomiędzy tym, co powiedziała Pani Prezes oraz 

tym, co wcześniej powiedział. Dodatkowo wskazał, że skarga jest składana również 

za zgodą tych osób, które są wymienione w pismach. W jego ocenienie ma 

wątpliwości, że tego rodzaju pismo spełnia wymogi do zakwalifikowania go jako 

skargę. Powiedział, że intencją Zarządu Oddziału ZNP w Gdańsku było złożenie 

skargi na zachowania tak Pana XY jako pełniącego funkcję dyrektora.  

 

Andrzej Bodakowski – radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zapytał czy Pan Mecenas występuje jako pełnomocnik Oddziału Związku 

Nauczycielstwa Polskiego i stosowne pełnomocnictwo zostanie dostarczone. 

 

Marcin Szyling – adwokat repr. ZNP Odział w Gdańsku 

Odpowiedział, że tak i dodał, że upłynął czas, kiedy pierwsze pismo było złożone  

i jeżeli były jakieś wątpliwości po stronie Komisji co do tego, czy jest to skarga, 
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petycja czy wniosek to dzisiaj wyjaśnia, że jest to skarga. Skarga w interesie 

publicznym i proszą o jej rozpoznanie i zakwalifikowanie tych zachowań, które 

zostały opisane w tych dokumentach w kontekście artykułu 227 kodeksu 

postępowania administracyjnego. 

 

Alina Molska – Prezes Oddziału ZNP w Gdańsku 

Dodała, że nie wiedziałam, co napisała Pani Prezydent Chabior. Powiedziała, że 

żyłam cały czas przeświadczeniu, że pismo, które zostało złożone przez oddział 20 

lutego, zostało zarejestrowane i będzie traktowane jako skarga. Dodała, że może 

zmienić treść pisma i złożyć je jeszcze raz natomiast oboje z Mecenasem wskazują, 

że pismo jest skargą na działania dyrektora Zespołu Szkół Specjalnych nr 2  

w Gdańsku i występują w interesie publicznym. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Wyjaśnił, żeby też członkowie komisji mieli pełen obraz tej sytuacji i dodał, że 

trudno mu wypowiadać się w imieniu pana dyrektora natomiast jest w stanie 

wykazać jakie dokumenty wpływały do Biura Rady Miasta Gdańska, w tym do 

komisji, że w zasadzie aż do początku kwietnia żadnych dokumentów Komisja ds. 

Skarg, Wniosków i Petycji w przedmiotowej sprawie nie otrzymała.  

 

Andrzej Bodakowski – radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Powiedział, że do dzisiaj formalnie, nie mam żadnego pisma, które nawiązywało 

by do skargi. Pani zastępca prezydenta Miasta Gdańska podjęła decyzję  

o przesłaniu dokumentów, które nie są skargą. Dodał, że nie wpłynęło żadne 

przekazania skargi. Nie występowano również o przesłanie jakichkolwiek 

dokumentów. W związku z tym poprosił aby Pani Prezes była uprzejma złożyć 

formalne pismo tak, żeby można było  zacząć procedowanie skargi. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Powiedział, że zdaję sobie sprawę, że ta sprawa ma dłuższą historię i też zależałoby 

mu jako radnemu, żeby ta sprawa swoje rozwiązanie znalazła możliwie szybko. 

Dodał, że ze swojej strony dołożyć wszelkich starań i proponuje przełożenie tego 

punktu na posiedzenie komisji w czerwcu jeżeli będą możliwości formalne, żeby 

procedować skargę. Uważa temat za istotny. 

 

Alina Molska – Prezes Oddziału ZNP w Gdańsku 

Powiedziała, że dalej stoimy w punkcie wyjścia. 

 

Wojciech Błaszkowski – członek komisji 

Powiedział, że interwencja z tego co wie była podjęta natomiast z powodu braku 

wymogów formalnych Komisja nie rozpatrzyła pisma, jak będzie formalnie złożona 

skarga komisja się nią zajmie. 
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Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Wyjaśnił, że pismo w sprawie omawianej pismo wpłynęło 11 kwietnia 2023 roku 

teraz  mamy 15 maja. Rozumie, że termin luty – maj jest długim czasem natomiast, 

komisja nie może odpowiadać za to, co działo się w tym czasie. 

 

Alina Molska – Prezes Oddziału ZNP w Gdańsku 

Powiedziała, że pismo złożyła dopiero w kwietniu ponieważ organ prowadzący 

wyraźnie powiedział, że jej pismo będzie traktowane jako skargę. Odnosząc się do 

wypowiedzi pana radnego Błaszkowskiego, powiedziała, że jedyna interwencja to 

taka, że pan dyrektor został zaproszony do urzędu i tam został wysłuchany 

a wcześniej zostało do niego wysłane pismo, żeby ustosunkował się do sprawy. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Powiedział, że rozumie dlaczego Pani złożyła pismo do Komisji ds. Skarg, 

Wniosków i Petycji w dniu 11 kwietnia i dodał, że komisja nasza zajmuje się sprawą 

od około miesiąca.  

 

Marcin Szyling – adwokat repr. ZNP Odział w Gdańsku 

Powiedział, że celem skarga jest w interesie publicznym, która winna być 

rozpoznawana w kontekście artykułu 227 KPA. Dodał, że chciałby wnioskować 

również o to, aby Komisja skorzystała z paragrafu 35f statutu gminy Miasta 

Gdańska (przytoczył paragraf). Wniosek ze strony Zarządu Oddziału aby skorzystać 

z tych uprawnień i zwrócenie się o wyjaśnienia do pana dyrektora w kontekście 

tych zarzutów, które są formułowane na piśmie względem jego osoby. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Odpowiedział, że będzie przeprowadzone postepowanie wyjaśniające przez 

komisję. Zapytał czy wszyscy zainteresowani wiedzą jakie działania mają podjąć 

aby komisja mogła pochylić się nad przedmiotową sprawą. 

 

Andrzej Bodakowski – radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Powiedział, że wydaje mu się, że najbardziej celowym byłoby złożenie pisma, które 

wskazuje na skargę w interesie publicznym ze wskazaniem zarzutów. Dodał, że jest 

to jego sugestia. 

 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Zaproponował aby Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Gdańska 

przełożyła rozpatrzenie pism dotyczących działalności dyrektora Zespołu Szkół 

Specjalnych nr 2 w Gdańsku na najbliższe posiedzenie Komisji. 

 

Więcej Głosów nie było.  
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Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

5 głosami „za” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji przełożyła rozpatrzenie pism 

dotyczących działalności dyrektora Zespołu Szkół Specjalnych nr 2 w Gdańsku na 

najbliższe posiedzenie Komisji. 

 

PUNKT 4 

 

Rozpatrzenie petycji Stowarzyszenia Obywatelskie Trójmiasto 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że Radni otrzymali dokumenty i się z nimi zapoznali. Przypomniał, 

że sprawa była już omawiana na poprzednim posiedzeniu komisji. Uważa, że jeśli 

ktoś podnosi istotny temat powinien wystąpić już z gotowym projektem. 

Zaproponował rozstrzygnięcie, w którym nie uwzględnia się petycji Stowarzyszenia 

Obywatelskie Trójmiasto z 5 grudnia 2022 roku w sprawie upamiętnienia Piotra 

Szczęsnego z uwagi na brak skonkretyzowania postulatów przez podmiot 

wnoszący petycję.  

 

Głosów nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

5 głosami „za” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji nie uwzględniła petycji 

Stowarzyszenia Obywatelskie Trójmiasto z 5 grudnia 2022 roku w sprawie 

upamiętnienia Piotra Szczęsnego z uwagi na brak skonkretyzowania postulatów 

przez podmiot wnoszący petycję.  

 

PUNKT 5 

 

Rozpatrzenie skargi XY 
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Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że radni otrzymali dokumenty drogą elektroniczną i się z nimi 

zapoznali. Dodał, że po zapoznaniu się z dokumentami wydaje mu się zasadne 

wezwanie XY do uzupełnienia braków. Poprosił Mecenasa o krótki komentarz  

w sprawie.  

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował skargę zgodnie z jej treścią. Brak w skardze sprecyzowania na kogo 

wnosi skargę. Wezwano do uzupełnienia treści skargi z zastrzeżeniem 

pozostawienia skargi bez rozpoznania.  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Zaproponował aby przenieść sprawę na następne posiedzenie komisji w związku 

z oczekiwaniem odpowiedzi na pismo skarżącego. 

 

Więcej głosów nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

5 głosami „za” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji przełożyła rozpatrzenie 

skargi na następne posiedzenie komisji w związku z oczekiwaniem na odpowiedź. 

 

PUNKT 6 

 

Rozpatrzenie skargi XY 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że radni otrzymali dokumenty drogą elektroniczną i się z nimi 

zapoznali.  

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował skargę zgodnie z jej treścią. Przepisy KPA nie przewidują skargi na 

sposób załatwienia skargi. 
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Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Zaproponował rozstrzygnięcie, w którym pozostawia się bez rozpatrzenia skargę 

XY z dnia 20 marca 2023 roku na sposób załatwienia jego skargi z dnia 9 lutego 

2022 roku przez Radę Miasta Gdańska, albowiem przepisy Kodeksu postępowania 

administracyjnego nie przewidują takiego środka zaskarżenia.  

 

Więcej głosów nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

5 głosami „za” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji pozostawiła bez rozpatrzenia 

skargę XY z dnia 20 marca 2023 roku na sposób załatwienia jego skargi z dnia  

9 lutego 2022 roku przez Radę Miasta Gdańska, albowiem przepisy Kodeksu 

postępowania administracyjnego nie przewidują takiego środka zaskarżenia.  

 

 

PUNKT 7 

 

Rozpatrzenie petycji XY  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że radni otrzymali dokumenty drogą elektroniczną i się z nimi 

zapoznali.  

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował petycję zgodnie z treścią.  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Zaproponował rozstrzygnięcie, w którym odstępuje się od rozpoznania pisma  

z dnia 3 kwietnia 2023 roku wniesionego przez XY określonego jako petycja, 

albowiem nie posiada ono znamion petycji w rozumieniu art. 2 ust. 3 ustawy z dnia 

11 lipca 2014 roku o petycjach. 

Więcej głosów nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 
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USTALENIA KOMISJI: 

5 głosami „za” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji, uznała, że odstępuje się od 

rozpoznania pisma z dnia 3 kwietnia 2023 roku wniesionego przez XY określonego 

jako petycja, albowiem nie posiada ono znamion petycji w rozumieniu art. 2 ust. 3 

ustawy z dnia 11 lipca 2014 roku o petycjach. 

 

PUNKT 8 

 

Rozpatrzenie skargi Rada OPZZ na Komendanta Straży Miejskiej w Gdańsku 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że radni otrzymali dokumenty drogą elektroniczną i się z nimi 

zapoznali. Dodał, że rodzi się pytanie w czyjej roli i w oparciu o jaką podstawę 

prawną występuje Rada OPZZ.  

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował skargę zgodnie z treścią. Powiedział, że należałoby ustalić ze względów 

formalnych jaka jest rola Rada OPZZ. Należy wystąpić o wyjaśnienia. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Wniósł o przesunięcie rozpatrzenia skargi na następne posiedzenie komisji.  

 

Głosów nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

5 głosami „za” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji przełożyła rozpatrzenie 

skargi na następne posiedzenie komisji. 

 

     PUNKT 9 

 

Rozpatrzenie skargi XY   

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że radni otrzymali dokumenty drogą elektroniczną i się z nimi 

zapoznali. Warto wystąpić do XY o doprecyzowanie pewnych kwestii.  

 



17 

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował skargę zgodnie z treścią. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Wniósł o przełożenie rozpatrzenia skargi na następne posiedzenie komisji oraz 

wystosowanie pisma do XY z prośbą o doprecyzowanie. 

 

Głosów nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

5 głosami „za” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji przełożyła rozpatrzenie 

skargi na następne posiedzenie komisji oraz wystosowanie pisma do XY z prośbą 

o doprecyzowanie. 

 

PUNKT 10 

 

Wolne wnioski, sprawy bieżące, korespondencja. 

 

Korespondencja – wycofanie petycji przez XY. 

 

Nie było żadnych uwag, wniosków. 

 

 

Przewodniczący  

                                                                         Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

           /-/ Andrzej Skiba 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

Emilia Mikita - Biuro Rady Miasta Gdańska 

* anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z Ustawą z 10.05.2018r. o ochronie danych osobowych: Dz.U. z 2018r. poz. 1000, 1669,   

z 2019 r. poz. 1781. 


